
اقتصاد آمریکا یخ زد

تولید در کارخانه های ایالات  متحده ماه ژانویه به طور غیرمنتظره ای به دلیل هوای سخت زمستانی 
کاهش یافت.به گزارش ایسنا، تولید کارخانه ایالات متحده در ژانویه برای اولین بار در سه ماه گذشته 
کاهــش یافت که منعکس کننده کاهش تولید وســایل نقلیه موتوری، ماشــین آلات و فلزات بود. 
فدرال رزرو این کاهش را به آب وهوای زمستانی نسبت داد.داده های فدرال رزرو نشان داد که کاهش 
۰.۵ درصــدی تولید کارخانه به دنبال افزایش ۰.۱ درصدی یک ماه قبل اســت. مجموع تولیدات 
صنعتی در ژانویه ۰.۱ درصد کاهش یافت. اقتصاددانانی که در نظرســنجی رویترز شــرکت کردند، 
پیش بینــی کرده بودند که تولید کارخانه ها بدون تغییر خواهــد بود. تولید در کارخانه ها در ژانویه 
۰.۹ درصد نســبت به مدت مشابه سال قبل کاهش یافت.تولید وسایل نقلیه موتوری و قطعات در 
ماه گذشته پس از افزایش ۳.۲ درصدی در دسامبر، ۰.۲ درصد کاهش یافت. تولید بدون احتساب 
خودروها، ۰.۶ درصد نســبت به دسامبر کاهش یافت که بیشترین کاهش از مارس بود. همچنین 
چهارمین کاهش متوالی ماهانه را نشــان داد.بر اساس گزارش رویترز، تولید محصولات رایانه ای و 
الکترونیکــی نیز با تولید نیمه هادی ها افزایش یافت اما تولید محصولات معدنی غیرفلزی و فلزات 

پایه کاهش یافت

در چهاردهمین قسمت از مسابقه 
تلویزیونی شــکوفا، طرح حافظه 
جانبــی امــن هوشــمند ایرانی 
یکی از شــرکت های دانش بنیان 
بــا رأی داوران انتخــاب شــد و 
جهت سرمایه گذاری عموم مردم 
مالی جمعی  تأمین  روی سکوی 
هم آفرین قــرار گرفت.به گزارش 
ایســنا، در چهاردهمین قسمت 
مســابقه تلویزیونی شــکوفا سه 
شــرکت دانش بنیان با طرح های 
»حافظــه جانبی امن هوشــمند 
ایرانی«، »تولید ماشین های بادی 
پلاستیک«  و طرح »سیم جوش 

توپودری« به رقابت پرداختند.در این مسابقه، طرح »حافظه جانبی امن هوشمند 
ایرانی« با رأی داوران، از میان سه تیم شرکت کننده به عنوان تیم برگزیده انتخاب 
شد و این طرح جهت سرمایه گذاری عموم مردم روی سکوی تأمین مالی جمعی 
هم آفریــن )hamafarin.ir( قرار گرفت. مرتضی اســدی، مدیرعامل این شــرکت 
دانش بنیان با اشــاره به طرح »حافظه جانبی امن هوشــمند ایرانی«، گفت: این 
شــرکت با هدف حضور مؤثر و تخصصی در حوزه امنیت اطلاعات و ارتباطات و 
با تمرکز بر تولید، عرضه محصولات و ارائه خدمات در حوزه امنیت فضای تبادل 
اطلاعــات )افتا( و به صورت ویژه زیرســاخت کلید عمومــی PKI و احراز هویت 
دیجیتال در سال ۸۳ تاسیس شد و در ادامه، تمرکز خود را بر سرویس های احراز 
هویت دو عاملی و چند عاملی قرار داد.وی ادامه داد: این شرکت با ارائه نرم افزارها 
و ســخت افزارهای مورد نیاز یک لایه حفاظتی اضافی برای کاربران زیرســاخت 
اطلاعاتی کشور فراهم می کند. این شرکت تاکنون دو محصول دانش بنیان حافظه 
امن هوشــمند و راهکار احراز هویت بدون رمز عبور »نشانه« مبتنی بر استاندارد 
Fido۲ را نیز در دو ســال گذشــته به بازار معرفی کرده است.اسدی افزود: هدف 
حافظه امن هوشمند ارتقای امنیت دیجیتال در زمینه ذخیره سازی اطلاعات و ارائه 
یک راهکار نوین در فضای ذخیره سازی اطلاعاتی است. به عبارتی، ما می خواهیم 
از طریــق این طرح، یک راهکار ارتقاء یافته را در زمینه ذخیره ســازی اطلاعات 
فراهم کنیم که همراه با امنیت بالا، تجربه کاربری را بهبود بخشــد و از کاربران 
خود در مقابل تهدیدات امنیتی و دسترسی غیرمجاز دیجیتال محافظت کند.به 
گفته مجری طرح، حافظه جانبی امن هوشمند، یک حافظه جانبی قابل حمل و 
امن است که جهت برطرف کردن نگرانی های امنیت سایبری افراد و مشاغل ایجاد 

شده است. این سامانه داده ها را با استفاده از 
استاندارد Encryption ۲۵۶- AES، رمزنگاری 
سخت افزاری کرده و تنها با استفاده از احراز 
هویت و اصالت فرد از طریق تلفن هوشمند 
همراه برای شــخص مناسب قابل دسترسی 
می کند. برای باز کردن قفل این ســامانه و 
دسترســی به داده ها، کاربر تنها باید گوشی 
هوشــمند خود را به دستگاه نزدیک کند و 
مانند   )Biometric( زیست سنجی  مؤلفه های 
اثر انگشت یا تشــخیص چهره را ارائه دهد.

مدیر عامل این شــرکت خاطر نشــان کرد: 
بدین وســیله، امنیت نهایــی داده ها بدون 
خدشــه به راحتی برای کاربر فراهم می شود 
و کنترل دسترسی را قابل مدیریت و بسیار 
ایمن می کند. یک پنل مدیریتی نیز توســط ما ارائه شده است که به سازمان ها 
کمک می کند تا دسترســی به داده ها را مدیریت و در هر زمان که خواستند، آن 
را لغو کنند.اســدی اظهار کرد: این سامانه به کاربر امکان می دهد که تا حد یک 
ترابایــت داده را به راحتی در درایوی کوچکتر از یک کارت اعتباری حمل کند و 
با داشتن رابط Type-C ۱ Gen ۳.۱ USB ، انتقال داده با سرعت ۴۰۰ مگابایت بر 
ثانیه را نیز ارائه می دهد. ویژگی دیگر آن، مستقل بودن از سیستم عامل دستگاهی 
اســت که به آن متصل می شــود؛ به این صورت که آن را می توان با اتصال به هر 
دستگاهی از جمله کامپیوترهای شخصی )Window. macOS. Linux(، کنسول های 

بازی، تلویزیون، تبلت و تلفن های هوشمند )Android. iOS( استفاده کرد.
بــه نقل از روابط عمومی صندوق نوآوری و شــکوفایی، این طرح تنها هارد امن 
هوشمند ایرانی و بومی است. در سطح بین المللی، تعداد کمی از رقبا در بازار وجود 
دارند که حافظه های جانبی خارجی امنی را تولید می کنند که داده ها را به صورت 
رمزگذاری شــده ذخیره کنند. محصولات موجود عمدتاً از رمز عبور یا اثر انگشت 
 SecureDrive توسط شرکت KP Line .برای باز کردن قفل داده ها استفاده می کنند
از ایالات متحده آمریکا و diskAshur PRO۲ توسط iStorage از انگلستان، درایوهای 
خارجی امن موجود در بازار هســتند که از رمز عبور برای باز کردن قفل حافظه 
جانبی اســتفاده می کنند. روی این درایوها یک صفحه کلید نصب شده است و 
کاربران می توانند با وارد کردن رمز عبور، به اطلاعات ذخیره شده در آن دسترسی 
پیدا کنند. علاوه بر ضعف احراز هویت مبتنی بر رمز عبور در مقایسه با روش های 
بدون رمز عبور، دسترسی به چنین محصولی را نمی توان به طور مؤثر توسط یک 

ادمین مدیریت کرد.

مدیر طرح خودروهای برقی وزارت صمت اعلام کرد

احتمال تردد تاکسی های برقی 
از اسفند ماه

مدیر طرح خودروهای برقی وزارت صمت از آغاز تردد تاکسی های برقی در آینده نزدیک، در پی دریافت پلاک مختص خودروهای تاکسی )ت( خبر داد.
به گزارش ایسنا، حسن کریمی سنجری در گفت وگویی، اظهار کرد: یک ایستگاه شارژ خودروهای برقی در مرکز شهر )جنب تاکسیرانی میدان انقلاب(، 
به لحاظ ذخیره برق، مجهز است و دارای برق است.مدیر طرح خودروهای برقی وزارت صنعت، معدن و تجارت اعلام کرد: خودروهای برقی که اخیرا در 
همین محل رونمایی شدند، به زودی پلاک "ت" خود را دریافت می کنند و در اختیار سازمان تاکسیرانی قرار خواهند گرفت و آماده تردد در سطح شهر 
هستند. به محض اینکه خودروهای مربوط به ایستگاه مذکور، پلاک خود را از وزارت کشور دریافت کنند، فعالیت آن ایستگاه آغاز خواهد شد.وی تاکید 

کرد: احتمالا این اتفاق در اسفند ماه رخ خواهد داد.
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رئیس شــورای عالی انقلاب فرهنگی ماده واحده »اصلاح و تکمیل تبصره ۲ بند »د« ماده ۵ آیین نامه جامع مدیریت دانشــگاه ها و مؤسســات آموزش عالی، 
پژوهشی و فناوری« را برای اجرا ابلاغ کرد. ماده واحده »اصلاح و تکمیل تبصره ۲ بند »د« ماده ۵ آیین نامه جامع مدیریت دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی، 
پژوهشی و فناوری« که در جلسه ۸۸۸ مورخ ۲۱/ ۰۶/ ۱۴۰۲ شورای عالی انقلاب فرهنگی و بنا به پیشنهاد وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی به تصویب 
رسیده است؛ به شرح ذیل برای اجرا ابلاغ می  گردد: »ماده واحده- متن تبصره ۲ بند »د« ماده ۵ آیین نامه جامع مدیریت دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی، 

پژوهشی و فناوری )مصوب جلسه ۶۸۴ مورخ ۱۰/ ۱۲/ ۱۳۸۹ شورای  عالی انقلاب فرهنگی( به شرح ذیل اصلاح و تکمیل می  گردد:

www.sobh-eqtesad.ir

از سوی رئیس جمهور انجام شد

ابلاغ اصلاح آیین نامه جامع مدیریت دانشگاه ها

info@sobh-eqtesad.ir

تولید داروی شیمی درمان 
سرطان های بدخیم از سوی 

دانش بنیان ها

یکی از شرکت های دانش بنیان مستقر در پارک فناوری پردیس با راه اندازی 
خط تولید، اقدام به عرضه داروی ضد سرطان شیمی درمانی کرده است که 
به گفته فناوران این شرکت، این دارو جزء اقلام پرفروش دارویی در دنیا است.

سحر بهمنی در گفت وگو با ایسنا، تولید داروی ضد سرطان را از دستاوردهای 
این شــرکت ذکر کرد و گفت: این فرآورده دارویی، یک داروی روتین برای 
درمان بیماری نیســت، بلکه داروهایی هســتند که برای بیماران مبتلا به 
ســرطان و همچنین بیمارانی که پیوند عضو داشته اند، تجویز می شوند.وی 
با بیان اینکه چنین داروهایی در خطوط دارویی خاصی به تولید می رســند، 
اظهار کرد: خط تولید چنین داروهایی الزامات خاص استانداردی را می طلبد.

بهمنی با بیان اینکه ما موفق به راه اندازی خط تولید این دارو شدیم، یادآور 
شــد: مولکول اداراوون یک ماده اولیه برای داروی درمان بیماری ALS است 
که در این شرکت به تولید رسید.به گفته وی، مولکول های توفاستینیپ، اپر 
میلاست برای داروهای درمان پسوریازیس و بیماری های پوستی خاص نیز 
در این شرکت تولید شده است. بهمنی با تاکید بر اینکه مبتلایان به بیماری 
پسوریازیس باید تا آخر عمر این داروها را مصرف کنند، یادآور شد: این یک 
بیماری مزمن است.بهمنی با اشاره به خط تولید رونمایی شده این شرکت، 
افزود: مواد اولیه دارویی تولیدشــده در این ســایت به لحاظ حدود مواجهه 
ســلامت محور در دسته مواد پر خطر قرار می گیرند، تولید و کار با این مواد 
الزامات بین المللی کار و مواجهه با فرآورده های با OEB ۵- ۳ را می طلبد.وی 
ادامه داد: این الزامات با نصب و اســتقرار و احراز کیفیت تجهیزات تولیدی 
اختصاصی نظیر ایزولاتورهای بهینه سازی شده برای کلیه مراحل سنتز مواد 
اولیه با OEB ۴- ۵ صورت گرفته اســت.مدیرعامل این شرکت دانش بنیان، 
گفــت: با توجه به اخذ گواهی GMP و بهره برداری و راه اندازی این خط، این 
پتانســیل در شــرکت وجود دارد که تنها با تولید ســه ماده اولیه اداراوون، 
توفاســیتینیب سیترات و اپرملیست در سال اول علاوه بر تامین بخش قابل 
توجهی از نیاز کشور بالغ بر ۴۳ میلیون دلار صرفه جویی ارزی حاصل شود.

بهمنی افزود: داروهای ibrutinib. tofacitinib. apremilast به طور میانگین ۲ تا 
۶ درصد قیمت داروهای برند خارجی هستند که این مطلب در صرفه جویی 
ارزی و پرداخت بیماران و بیمه ها بســیار مؤثر خواهد بود.وی ادامه داد: در 
مورد داروهای ضد سرطان و سیستم ایمنی، شرایط خاص تولید آنها و تعداد 
محــدود تولیدکنندگان در دنیا و پتنت برندهای اصلی باعث افزایش قیمت 
سرسام آور شده و دسترســی بیمه ها و بیماران را محدود خواهد کرد، اما با 
تولید آنها در کشور علاوه بر تولید این محصول استراتژیک می توان بی نیازی 
کشور در پرداخت ارزی بالا و حل مشکلات بیماران را متصور بود.وی اضافه 
کرد: این داروی ضد سرطان وارد نظام سلامت شده و برای درمان سرطان های 
بدخیم است و به عنوان داروهای شیمی درمانی مورد استفاده قرار می گیرد. 
این دارو ۵ ســال اســت که جزء اقــلام پرفروش دارویی در دنیا هســتند.

رئیس سازمان توسعه تجارت:

در چند روز آینده به حدی 
خودرو وارد می شود که باید به 

فکر انبارهای جدید باشیم

رئیس سازمان توسعه تجارت با اشاره به رفع ممنوعیت واردات خودرو در سال های 
اخیر بیان کرد: در دو ســال گذشته با بیش از ۲۵ اقدام، توانستیم با تعاملاتی که 
شــکل گرفت، موانع را برطرف کنیم.به گزارش ایســنا، مهدی ضیغمی در آیین 
اختتامیه مدیران ســتادی و اجرایی گمرکات کشور با تاکید بر ارتباط سازنده دو 
ســازمان توســعه تجارت و گمرک در حوزه تجارت خارجی گفت: طی ۳۰ سال 
گذشــته و فعالیت در حــوزه تجارت خارجی که روند صادرات به ســمت کالای 
بــا ارزش افزوده رفته از جمله فولاد و پتروشــیمی، تغییر نگرش صادراتی ایجاد 
شده اســت و در فاز بعدی به سمت توسعه کالاهای با ارزش افزوده مانند کالای 
دانش بنیان، ماشین آلات و تجهیزات پزشکی می رویم و در ادامه صادرات خدمات 
فنی مهندسی را خواهیم داشت.وی با بیان اینکه در سازمان توسعه تجارت تلاش 
می کنیم ظرفیت و زیرســاخت ها را توسعه دهیم؛ گفت: در این خصوص می توان 
به اصلاح پایه های صادراتی و رایزن های بازرگانی اشاره کرد که نقش بسیار مهمی 
در بازخورد به دســتگاه های اجرایی دارند؛ از جمله اینکه در ابتدای دولت از پنج 
رایــزن به ۳۰ رایزن رســیدیم و برنامه داریم که به ۷۰ رایزن اقتصادی برســیم. 
همچنین از هفت مرکز تجاری به حدود ۶۰ مرکز تجاری رســیدیم که امیدواریم 
در آینده اثر خود را بگذارد.رئیس ســازمان توســعه تجارت بیان کرد: همچنین 
اردیبهشــت امســال با همکاری وزارت خارجه، وزارت اقتصاد و سایر دستگاه ها، 
ایران اکســپو را برگزار کردیم که خروجی خوبی داشــت. در عین حال با تاکید 
معاونت ریاســت جمهوری در اردیبهشت آینده هم این رویداد را تکرار می کنیم.

ضیغمی با تاکید بر هوشمندســازی زیرساخت ها و سامانه ها و نصب در گمرکات 
خروجی اظهار کرد: هرچه به سمت هوشمندسازی برویم، از تخلفات و اتفاقاتی که 
در این زمینه رخ می دهد جلوگیری می کنیم و می تواند شــاخص های کسب وکار 
را بهبود ببخشــیم. دســتگاه های دولتی از جمله گمــرک، وزارت اقتصادی در 
این دو ســاله همکاری خوبی در زمینه تجارت خارجی داشــته است.وی با اشاره 
به رفع ممنوعیت واردات خودرو بیان کرد: ما در پنج ســال گذشــته ممنوعیت 
در زمینه واردات خودرو داشــتیم که در دو ســال گذشــته با بیش از ۲۵ اقدام، 
توانســتیم با تعاملاتی که شــکل گرفت، موانع را برطرف کنیم. همچنین به نظر 
می رســد طی چند روز آینده آتی به حدی خودرو وارد خواهد شد که در فضای 
انبــار برای نگهداری خودرو جهت ترخیص از گمرک به مشــکل خواهیم خورد.

گزیده خبر

»حافظه جانبی امن هوشمند ایرانی« طرح برنده مسابقه شکوفا

رئیسی در جلسه شورای  عالی مسکن مطرح کرد؛

ساخت مسکن از سوی بانک ها جزو تسهیلات تکلیفی آنها برای این بخش لحاظ نشود

حجم صادرات به کشورهای 
همسایه ۱۷ درصد رشد یافت

طلای جهانی همچنان سربه زیر 
می رود!

رئیس کل  گمرک جمهوری اســلامی ایران با بیان اینکه در فقره تجارت با ۱۵ کشــور همسایه در ۹ ماه 
گذشــته حدود ۷۲ میلیون تن کالا صادر شــده، گفت: این یعنی با اســترداد ۴۴.۳  میلیارد ریال، از نظر 
وزن ۱۷ درصد  و از نظر ارزشــی ۱۲ درصد نســبت به سال گذشته رشد داشته ایم.به گزارش ایسنا، محمد 
رضوانی فر در آیین اختتامیه مدیران ستادی و اجرایی گمرکات کشور بیان کرد: ما در بخش درآمدها، حقوق 
ورودی و ورود خودرو و موبایل بالای ۶۰۰ دلار و ۲۳ ردیف درآمدی گمرک، تا ۲۴ بهمن ماه، از ۱۰۰ هزار 
میلیــارد تومان عبور کردیم. در زمینه مالیات بر ارزش افزوده هم از ۹۰ هزار میلیارد تومان وصول  کردیم؛ 
یعنی تا اینجا گمرک ۱۹۰ هزار میلیارد تومان مجموعه وصولی ما به خزانه بوده است که در زمینه حقوق 
و ورودی رشــد ۷۸ درصدی نسبت به سال گذشته دارد و مجموعا ۴۶ درصد نسبت به سال گذشته رشد 

درآمدی داشتیم.....

رئیس اتاق اصناف تهران عنوان کرد

هر هفته ۵ اتحادیه شناسه یکتا دریافت می کنند

ریزش ۱۸ هزار واحدی بورس
رونمایی از ۸ محصول دانش بنیان زیست بوم 

فناوری نوآوری زنجان
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گزیده خبر

امیر زواره ای اعلام کرد

سامانه پدافندی »آذرخش« 
در کمترین زمان به تولید 

انبوه می رسد

جانشین رئیس سازمان صنایع دفاع وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح از قابلیت 
سامانه پدافندی آذرخش برای تولید انبوه در کم ترین زمان خبر داد.به گزارش ایسنا، 
امیر سیدمسعود زواره ای در حاشیه رونمایی از سامانه های پدافند هوایی »آرمان« و 
»آذرخش«، اظهار کرد: سامانه پدافندی آذرخش برای مقابله با اهداف در ارتفاع کم 
است و برای این  هدف از رادار، سرچ اپتیکی و سیکر تصویری بهره می برد.وی افزود: 
این ســامانه با کمک پست فرماندهی می تواند منطقه ای را پوشش دهد و در شبکه 
یکپارچه پدافندی کشور قرار گیرد.جانشین رئیس ساصد اضافه کرد: سامانه آذرخش 
در کم ترین زمان قابلیت تولید انبوه را دارد و در زمان بسیار کم شاهد بکارگیری و 

عملیاتی کردن آن در سازمان های رزم نیروهای مسلح خواهیم بود.

در جلسه ای با حضور مسئولان وزارت جهاد کشاورزی

مخبر: برنامه ای جامع، عملیاتی 
و زمانبندی شده برای تامین 

امنیت غذایی تدوین شود

در جلسه ای با حضور معاون اول رئیس جمهور راهکارهای ارتقا امنیت غذایی 
و افزایش خودکفایی در محصولات کشــاورزی مورد بررســی قرار گرفت و 
وزارت جهاد کشاورزی مکلف شد برنامه ای جامع، عملیاتی و زمانبندی شده 
در ایــن خصوص تدوین و ارائه کند.به گزارش ایســنا، محمد مخبر در این 
جلسه که پیش از ظهر امروز )شنبه( برگزار شد، با تاکید بر ظرفیت علمی و 
توان عملیاتی در حوزه کشاورزی گفت: ایران در بخش پژوهش و تحقیقات 
از ظرفیت گسترده ای برخوردار است اما متاسفانه آنطور که باید به نتایج و 
دســتاوردهای پژوهشگران کشور به خصوص در حوزه کشاورزی توجه نمی 
شــود.وی با تاکید بر اینکه باید به پژوهش ها و تحقیقات بخش کشاورزی 
اعتمــاد کنیم و ریســک عملیاتی کردن آن را بپذیریــم افزود: تحقیقات و 
پژوهش در حقیقت گامی در جهت بهســازی و اصلاح فرایند تولید و بهره 
وری بیشتر است اما تا زمانی که تحقیقات از داخل گلخانه خارج نشده و در 
سطح گسترده عملیاتی نشود به نتایج و اهداف مورد نظر در امر خودکفایی 
و امنیت غذایی دســت پیدا نخواهیم کرد.مخبر از عدم ارتباط معنادار میان 
مراکز تحقیق و توسعه و بخش سیاست گذاری و عملیاتی به عنوان یکی از 
مشــکلات پیش روی تامین خودکفایی و امنیت غذایی یاد کرد و گفت: به 
دلیل همین عدم ارتباط است که علیرغم برخورداری از دانشمندان و سرمایه 
علمی در بخش کشــاورزی اما همچنان ناچار به صــرف منابع ارزی فراوان 
برای واردات برخی محصولات و نهاده ها هســتیم.معاون اول رئیس جمهور 
خطاب به وزیر جهاد کشاورزی و مسئولان دستگاههای ذیربط تصریح کرد: 
امروز که تیمی دلســوز در این وزارتخانه پای کار هســتند لازم است برنامه 
ای جامع، زمانبندی شــده و قابل اجرا در جهت ارتقا امنیت غذایی، افزایش 
خودکفایی و صرف جویی ارزی تدوین و اجرایی شــود.وی با اشاره به وجود 
بیش از ۱۵ کشور در همسایگی ایران گفت: اگر بتوانیم با اعتماد به تحقیقات 
و پژوهش ها، خودکفایی، بهــره وری و افزایش تولید را محقق کنیم علاوه 
برتامین نیاز داخل می توانیم به بخشــی از نیازهای جمعیت ۶۰۰ میلیون 
نفری در کشورهای همسایه نیز پاسخ دهیم.مخبر همچنین با تاکید بر اینکه 
بیشترین میزان صرفه جویی در آب کشور نیز می تواند در بخش کشاورزی 
صورت بگیرد، تصریح کرد: تحقیقات خوبی در بخش بهره وری آب و استفاده 
از روش نوین آبیاری در کشور انجام شده که اگر این تحقیقات عملیاتی می 
شــد، بخش زیادی از مشــکلات مرتبط با کمبود آب در کشور مرتفع شده 
بود.در این جلســه که وزیر جهاد کشاورزی و برخی معاونین وی نیز حضور 
داشتند، گزارشی از آخرین وضعیت تولید برخی محصولات زراعی ارائه شد و 
راهکارهای افزایش خودکفایی، امنیت غذایی و بهره وری در بخش کشاورزی 

مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت.

ضرغامی در گردهمایی راهنمایان گردشگری مطرح کرد:

سیم کارت گردشگری ربطی به 
کاپیتولاسیون ندارد

عزت الله ضرغامی از حل مشکل بیمه راهنمایان گردشگری خبر داد و درباره ماجرای سرویس 
بهداشتی مسجد تاجیکستان و سیم کارت گردشگری و نسبت آن به کاپیتولاسیون توضیحاتی 
داد.  به گزارش ایســنا، وزیر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی در پانزدهمین 
گردهمایی راهنمایان گردشــگری ایران که در آستانه روز جهانی راهنمای گردشگری )۲۱ 
فوریه( برگزار شــد، درحالی که آخرین سخنران این مراســم بود و مطالبات و مصائب این 
شغل را شنید، گفت: دفعه بعد کارت راهنمای گردشگری من را آماده کنید، چون برخلاف 
حرف های آقای حاج سعید، رییس هیأت مدیره کانون سراسری انجمن های صنفی و حرفه ای 
راهنمایان گردشگری، که گفتند »این کارت را بگیرید، اما ممکن است نتوانید خیلی حرف ها 
را بزنیــد«. البته من اگر ایــن کارت را بگیریم، خیلی حرف ها را می زنم و می گویم از موضع 
راهنمایان حرف می زنم.او ســخنانش را با یک روایت دیگــر ادامه داد و افزود: برای جراحی 
عمل رفته بودم، قبل از بیهوشی، طبق استاندارد بیهوشی پرسیدند که اهل سیگار، مشروب و 
یا مواد مخدر هستید، به دکتری که در اتاق عمل بود گفتم هر حرفی که در حالت بیهوشی 
زدم مواضع رسمی من نیست. حالا، اگر کارت راهنمای گردشگری را گرفتم می گویم مواضع 
رسمی من نیســت.ضرغامی خطاب به راهنمایان گردشگری گفت: بدون رودربایستی باید 
یــک جاهایی همت کنید. نمی دانم چرا این کار را انجام نمی دهید؛ خارجی ها اینجا می آیند 
و می خواهند عکس بگیرند، خوب اغتشاشات و دعوا هم هست، مشکل فیلترینگ در کشور 
هم داریم، من از طرف شما می گوییم گردشگر که می آید باید سیم کارتی داشته باشد که با 
خانواده خود در ارتباط باشد، پس چگونه عکس تفریحات و یادگاری خود را از ایران بفرستند. 
ما یک جمله می گوییم با سیم کارت بدهند همه حمله می کنند و افکار عمومی به اشتباه آن 
را با کاپیتولاسیون مقایسه می کند، این هیچ ربطی به کاپیتولاسیون ندارد، بلکه این نیاز اولیه 
گردشــگر است. او ادامه داد: من در جریان نمایشگاه گردشگری درخواست کردم برای ۱۰۰ 
مقام عالی رتبه که به ایران ســفر می کنند سیم کارت بدون فیلتر بدهند، چندین ساعت با 
مقامات صحبت کردم، جدل و مذاکره کردم، اما جز یکی دو نفر از مسئولان تشکل ها، نشنیدم 
دیگران درباره آن سخن گوید.وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی از راهنمایان 
گردشگری درخواست که درباره نظام مسائل گردشگری هماهنگ و همراه تر باشند و در این 
باره گفت: علاقمندم به مسائل جامعی که به همه مربوط می شود با ادبیات و هماهنگی خوبی 
به هم کمک کنیم. وقتمان کم است و هنوز برای تحول باید با خیلی از افراد مختلف کشور 
گفت وگو کنیم تا متوجه شوند سرمایه گذاری در این گردشگری خیلی مهم است. ضرغامی 
سپس به نتیجه پیگیری برخی مشــکلات راهنمایان گردشگری اشاره کرد و افزود: بخشی 
از مشــکلات راهنمایان حل شده است. مسأله بیمه راهنمایان گردشگری برای همیشه حل 
شده است. علت اینکه مقداری دچار سکته می شد، این بود که نام راهنمایان گردشگری در 
کنار نام های زیاد دیگری در تبصره ۱۴ قرار داده شــده بود و وقتی اعتبار محدودی می آمد 
توجهی به راهنمایان گردشگری نمی شد. بعد از پیگیری رییس جمهور، هیچ بهانه ای درباره 
بیمه راهنمایان پذیرفته نشد و ۴۸ ساعت به سازمان مدیریت  برنامه و بودجه وقت دادند و 
این سازمان هم در نامه  رسمی به وزارت کار تأکید کرد اعتبار بیمه راهنمایان هر سال طبق 
مصوبه در بودجه کشور لحاظ شود. او در بخش دیگری از سخنانش به سرویس های بهداشتی 
پرداخت و گفت: البته که از گذشته نسبت به اهمیت خدمات بهداشتی در مسیر و جاده ها 
حســاس بودم، ولی یک روز در کاخ گلستان یک راهنما درباره وضعیت سرویس بهداشتی 
گزارشی داد که خیلی ناراحت شدم و در دولت مطرح کردم. آن زمان، واقعا شرمنده شدم و 
بلافاصله مصاحبه کردم و گفتم من با حفظ ســمت، مسئول سرویس های بهداشتی کشورم 
هســتم، با افتخار هم می گویم. به آنهایی هم که می گویند شأن و شئون وزارتخانه را حفظ 
کنم، گفتم وزیر جز این کار دیگری ندارد.وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
اضافه کرد: حدود ۲۰ درصد از سرویس های بهداشتی حل مسأله شده است و استانداران مدام 
گزارش می دهند. حالا فکر نکنید اوضاع در همه کشورها خوب است، من یک ویدئو و عکسی 
از مســجد تاجیکستان گذاشــتم، ولی در همان تاجیکستان در مسیر زمینی که ازبکستان 
می آمدم در مقبره شاعر بزرگ پارسی، رودکی، سرویس بهداشتی نبود. اگر یک مسجد خوب 
را گفتیم، آن طرف مشکل دیگری هم دارند. در همان مقبره رودکی یک سرویس کارگاهی 

نشانم دادند که شلنگ و آفتابه نداشت  و یک گلاب پاش آوردند.

ســخنگوی دولت با بیان اینکه بعضی از دوســتان با تردید به طرح ماموریت 
ناوگــروه ۸۶ نــگاه می کردند، گفت: نگاه ما می توانیم یکی از دســتاوردهای 
خیلــی خوب این حرکت بزرگ بود.به گزارش خبرگزاری مهر، »علی بهادری 
جهرمی« ســخنگو و دبیر هیأت دولت، امروز در همایش ملی تبیین ابعاد و 
دستاوردهای ناوگروه ۸۶ نداجا که در مرکز همایش های کوثر سازمان عقیدتی 
سیاسی ارتش برگزار شد، با اشاره به عوامل موفقیت ناوگروه ۸۶ نیروی دریایی 
ارتــش در دور زدن دنیا، اظهار کرد: نکته اول فرماندهی نیروی دریایی ارتش 
جمهوری اسلامی ایران است که در عین تخصص، تجربه و پیشکسوت بودن در 
حوزه تخصصی خود یک فرمانده کاملًا مردمی و دوست داشتنی در میان آحاد 
کارکنان نیروی دریایی است که با گوشت و پوست و استخوان خود تخصص 
دریانوردی را لمس کرده اســت و احساس مشترکی با نیروهای خود دارد.وی 
افزود: مساله دوم که مقام معظم رهبری )مدظله العالی( هم به آن اشاره کردند 
»نگاه ما می توانیم« بود؛ حتی بعضی از دوســتان با تردید به طرح مأموریت 
ناوگروه ۸۶ نگاه می کردند اما نگاه ما می توانیم که یکی از دستاوردهای خیلی 
خوب این حرکت بزرگ و در امیر دریادار ایرانی و تک تک اعضای ناو گروه ۸۶ 
کاملًا مشــهود بود، موجب انجام این مأموریت بزرگ شد؛ خیلی جالب است 
آن روزی که من توفیق داشــتم مهمان کارکنــان ناوگروه ۸۶ بودم کارکنان 
ناوگروه خیلی علاقمند بودند که عملیات های بزرگ تری را انجام دهند؛ نگاه 
ما می توانیم امروز در مجموعه های مختلف کشور به ویژه در نیروهای نظامی 
زنده شده است و یکی از الگوهای ما می توانیم در نیروی دریایی ارتش کاملًا 
مشهود اســت.بهادری جهرمی اظهار داشت: مسئله سوم وحدت کلمه است 
وقتی عزیزان نیروی دریایی را در مجموعه های مختلف و به طور خاص در ناو 

گروه ۸۶ می دیدیم، ناظر بیرونی احساس می کند که داخل یک خانواده رفته 
است و این مسئله بسیار با ارزشی است؛ مجموعه های نظامی معمولاً صرفاً با 
شــاخصه های اقتدار، توان رزمی و انضباط نظامی و وجاهت رسمی شناخته 
شــده اند که در کنار همه این ها که مجموعه نیروی دریایی در حد اعلا از آن 
برخوردار هستند، رسمیت ها و جدیت های نظامی هرگز مانع وحدت، مودت، 
دوستی، عطوفت و رفاقت خانواده نیروی دریایی نشده است و تصور نمی کردم 
وقتی وارد یک یگان نظامی بشــوم با یک همچنین رفاقت و نزدیکی مواجه 
شوم.وی خاطر نشان کرد: هر جا وحدت کلمه باشد پیروزی و موفقیت قرین 
آن خواهد بود که جزو ویژگی های متمایز این ناو گروه و مجموعه دلاور مردان 
نیروی دریایی اســت که باید قدر آن را دانست.ســخنگو و دبیر هیأت دولت 
گفت: نکته آخر اخلاق شــگرف و دوست داشتنی فرماندهان و سایر کارکنان 
نیروی دریایی جمهوری اســلامی ایران اســت که یکی از تمایزهای اساسی 
نیروهای مســلح جمهوری اسلامی ایران با ســایر نیروهای مسلح ارتش های 
جهان به شمار می رود.وی اظهار داشت: این دوره ۲۳۲ روز یک دوره تعلیم و 
تربیت و یک دوره رشد فضائل اخلاقی برای اعضای ناو گروه بود که به واسطه 
حس مودتی که در بین کارکنان ناوگروه ایجاد شده حتی کسانی که در طول 
مأموریت دچار کسالت شــده بودند علاقه داشتند به مأموریت ادامه بدهند.

سخنگو و دبیر هیأت دولت در پایان خاطر نشان کرد: تک تک اعضای ناوگروه 
یک مربی اخلاق شده بودند و اگر ابتدای حرکت ناوگروه یک متربی اخلاقی 
بودند، انتهای سفر تک تک اعضای ناوگروه یک مربی اخلاق بودند که این امر 
نشان می دهد نیروهای مسلح ما پیشرو بودنشان در فضائل اخلاقی محدود به 

۸ سال دفاع مقدس نبوده و نیست

فرمانده نیروی زمینی ارتش گفت: می خواهیم در مرزهایمان انســداد انجام دهیم و 
این کار ظلم به کشورهای همسایه نیست، چرا که در تمام کشورها متداول است .به 
گزارش خبرنگار مهر، امیر کیومرث حیدری فرمانده نیروی زمینی ارتش در حاشیه 
نخستین آئین بزرگداشت خانواده های معظم شــهدا، جانبازان و رزمندگان مدافع 
حرم نیروی زمینی ارتش در جمع خبرنگاران،گفت: همه کســانی که در جغرافیای 
مرزی با ما همسایه هستند ما به حسن همجواری همیشه احترام گذاشته و احترام 
می گذاریم و هیچ زمانی جمهوری اســلامی قصد تهدید، تعدی، تجاوز و تصرف یک 
وجب از خاک و ســرزمین کشورهای همسایه نداشته و ندارد.وی با تاکید بر اینکه 
اصلًا در استراتژی و راهبرد جمهوری اسلامی تصرف و تجاوز به کشورهای همسایه 
نیست گفت: اما تأمین امنیت پایدار رسالتی است که بر دوش نیروهای مسلح است 

و این امنیت پایدار زمانی با پهپاد یا با دوربین انجام می شــود و زمانی هم با حضور 
فیزیکی و با انسداد مرزها صورت می گیرد، بنابراین دیگران نمی توانند برای ما تعیین 
تکلیف کنند که قرار است ما در مرزهایمان چه کاری انجام دهیم.سرتیپ حیدری در 
ادامه اظهار داشت: اینکه ما می خواهیم در مرزهایمان امنیت ایجاد کنیم تشخیص 
نظام مقدس جمهوری اســلامی اســت که چگونه می خواهد این کار را انجام دهد.

فرمانده نیروی زمینی ارتش گفت: می خواهیم در مرزهایمان انســداد انجام دهیم و 
مبادرت به این کار هم داریم و این کار ظلم به کشــورهای همسایه نیست، چرا که 
در تمام کشــورها متداول است که با اختیار و طرح و برنامه خود انسداد مرز ایجاد 
می کنند و هیچکس هم نمی تواند اعتراض داشته باشد که چرا شما در نزدیکی مرز 

ما این کار را انجام می دهید.

رئیسی در جلسه شورای  عالی مسکن مطرح کرد؛

ساخت مسکن از سوی بانک ها جزو تسهیلات تکلیفی آنها برای این بخش لحاظ نشود
رئیس جمهور با اشــاره به موضوع تجمیع اعتبارات در نظر گرفته 
شده برای اعطای تســهیلات مسکن در بانک مسکن، گفت: وزیر 
محترم راه و شهرسازی این موضوع را در جلسه ای با حضور رئیس 
کل بانک مرکزی و مدیران عامل بانک ها بررسی کرده و نظر نهایی 
و قطعی در این باره را به جلسه آتی شورای  عالی مسکن ارائه کند.

به گزارش ایســنا، سید ابراهیم رئیسی پیش از ظهر امروز )شنبه( 
در چهاردهمین جلسه شــورای  عالی مسکن در دولت مردمی، با 
قدردانی از همه تلاش های صورت گرفته برای تسریع در پیشبرد 
نهضت ملی مسکن، از جمله آغاز عملیات اجرایی ساخت حدود ۶۰ 
هزار واحد مسکونی برای دانشگاهیان و نیز خوابگاه های متاهلی در 
دانشگاه ها، تصریح کرد: مسکن از بخش های پیشران اقتصاد بوده و 
ضمن رونق تولید آثار ضدتورمی جدی و موثری دارد.رئیس جمهور 
با بیان اینکه اقدامات انجام شده در چارچوب نهضت ملی مسکن به 
لحاظ کیفی و کمی خوب بوده اما همچنان جای کار بیشتری دارد، 
افزود: باید چارچوب و دستورالعمل دقیقی برای تسهیل و تسریع 
موضوع ساخت واحدهای مسکونی برای دانشگاهیان و خوابگاه های 
متأهلی در دانشــگاه ها تبیین شود تا موضوع با جدیت و جامعیت 
بیشــتر به پیش برود.رئیســی اجرای قانون مولدسازی را یکی از 
مهم تریــن راهکارهای تأمین منابع لازم برای پیشــبرد طرح های 
ساخت مسکن عنوان کرد و دستور داد، برای نتیجه گیری بهتر از 
قانون مولدسازی طرحی با همکاری استان ها تهیه شود که مطابق 

آن میزان درآمدهای اجرای طرح مولدسازی و حوزه هایی که قرار 
اســت این درآمدها در آنها هزینه شود، از جمله طرح های ساخت 
مســکن به شکل دقیق پیش بینی شود.رئیس جمهور همچنین با 
اشــاره به طرح موضوع تجمیع اعتبارات در نظر گرفته شده برای 
اعطای تسهیلات مسکن در بانک مسکن در چندین جلسه، گفت: 
وزیر محترم راه و شهرســازی این موضوع را در جلسه ای با حضور 
رئیس کل بانک مرکزی و مدیران عامل بانک ها بررســی کرده و 
نظر نهایی و قطعی در این باره را به جلسه آتی شورای عالی مسکن 
ارائه کند.رئیسی از ساخت واحدهای مسکونی از سوی بانک ها نیز 
استقبال، اما تاکید کرد که فعالیت بانک ها در این حوزه یک فعالیت 
تجاری بوده و منابع صرف شده در این بخش نباید جزو تسهیلات 
تکلیفی آنها در بخش مسکن منظور شود.رئیس جمهور در بخش 
دیگری از ســخنانش اظهارات وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی را 
درباره اولویت کارکنان دســتگاه ها برای بهره مندی از ساختمان ها 
و اراضی که در این دستگاه ها برای اختصاص به طرح نهضت ملی 
مسکن شناسایی می شــوند، مورد تایید قرار داد.رئیسی همچنین 
خواستار توجه جدی به تامین زیرساخت های لازم برای واحدهای 
مســکونی در حال احداث شد و گفت: تامین نیازمندی ها و تامین 
زیرســاخت هایی همچون آب، برق، گاز و دیگر نیازها مثل مدرسه 
همزمان با احداث واحدهای مســکونی دنبال شــود تا خانه های 

تکمیل شده معطل تامین زیرساخت ها نمانند.

با حضور رئیس جمهور،عملیات اجرایی ساخت ۵۹ هزار و ۵۰۰ واحد مسکونی ویژه دانشگاهیان آغاز شد.به گزارش ایسنا، این 
مراسم امروز با حضور سید ابراهیم رئیسی و برخی از وزرای دولت از جمله احمد وحیدی وزیر کشور، مهرداد بدرپاش وزیر 
راه و شهرسازی، بهرام عین اللهی وزیر بهداشت برگزار شد.بذرپاش در این مراسم با اشاره به تاکید رئیس جمهور برای ساخت 
واحد مسکونی برای دانشگاهیان، گفت: کارگروهی در وزرات راه و شهرسازی، وزارت علوم، وزارت بهداشت و دانشگاه ازاد 
ایجاد و جلسات متعددی گذاشته شده است و امروز عملیات ساخت مسکن برای دانشگاهیان آغاز می شود. همچنین ساخت 
خوابگاه دانشجویی نیز آغاز می شود. زمین ها نیز تامین شده و باید از طرح توسعه دانشگاه جدا شود و تغییر کاربری آن انجام 
شود.عین اللهی نیز در این جلسه اظهار کرد: از منابع وزارت بهداشت خوابگاه متاهلی ۳۵۱ واحد ساختیم و به بهره برداری 

رساندیم .۲۵۸۱ واحد خوابگاه متاهلی و ۱۳ هزار و ۲۵۵ واحد خوابگاه مجردی در حال ساخت است

رییس مرکز توسعه حل اختلاف کشور گفت: ما در کشور مشکل داریم ولی راه حل، قهر با صندوق رای نیست.به گزارش ایسنا، حجت الاسلام  
هادی صادقی در حاشیه نشست خانه گفت و گوی انتخابات در دانشگاه تهران اظهار کرد: انتخابات پیش رو یکی از صحنه های اقتدار آفرین 
برای کشور خواهد بود به شرط حضور حداکثری مردم. از اول انقلاب هر وقت مردم حضور قوی داشتند، موفقیت ما بیشتر شد.وی ادامه داد: 
دشمنان ما تمام تلاش خود را گذاشته اند تا مردم را از حل مشکلات کشور ناامید کنند. ما در کشور مشکل داریم ولی راه حل، قهر با صندوق 
رای نیست بلکه راه حل، حضور در انتخابات و انتخاب بهترین افراد است. کسانی باید به مجلس راه یابند که بتواند تحول آفرین  باشند. باید از  
حق رای به خوبی استفاه کنیم.صادقی افزود: ما در قلب و مرکزیت جبهه مقاومت هستیم و چشم رزمندگان حماس در غزه، رزمندگان عراق، 

لبنان و یمن  به ما دوخته شده است. با مشارکت مان موجب امیدواری آنها و ضعف بیشتر اسرائیل آمریکا و متحدان خواهیم شد. با ررای خود از کودک کشته شده بی گناه فلسطینی حمایت 
می کنیم.وی با اشاره به اهمیت جایگاه مجلس خبرگان رهبری، گفت: اهمیت این مجلس فقط در انتخاب رهبر نیست بلکه در نظارت بر رهبری و مشاور امین رهبری هم هست و این مطالبه 
رهبری هم هست ولی هنوز محقق نشده است چون خبرگان رهبری این ماموریت را جدی نگرفته و فقط سالی دوبار تشکیل جلسه داده است و وارد مسائل کلان کشور نشده است. رهبری از 

اعضای مجلس خبرگان خواستند روند کلان کشور را رصد، نقادی کرده و پیشنهاد دهند. امیدوارم مجلس خبرگان بعدی این ماموریت را انجام دهد.

آغاز عملیات اجرایی ساخت ۵۹۵۰۰ واحد مسکونی 
برای دانشگاهیان

رییس مرکز توسعه حل اختلاف کشور:

راه حل مشکلات کشور، قهر با صندوق رأی نیست

بهادری جهرمی:

نگاه »ما می توانیم« یکی از دستاوردهای خوب ناوگروه ۸۶ بود

انسداد مرزی ظلم به همسایگان نیستامیر حیدری:
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گزیده خبر

حجم صادرات به کشورهای 
همسایه ۱۷ درصد رشد 

یافت

رئیس کل  گمرک جمهوری اســامی ایران با بیان اینکه در فقره تجارت با ۱۵ کشــور 
همســایه در ۹ ماه گذشــته حدود ۷۲ میلیون تن کالا صادر شده، گفت: این یعنی با 
استرداد ۴۴.۳  میلیارد ریال، از نظر وزن ۱۷ درصد  و از نظر ارزشی ۱۲ درصد نسبت به 
سال گذشته رشد داشته ایم.به گزارش ایسنا، محمد رضوانی فر در آیین اختتامیه مدیران 
ستادی و اجرایی گمرکات کشور بیان کرد: ما در بخش درآمدها، حقوق ورودی و ورود 
خــودرو و موبایل بالای ۶۰۰ دلار و ۲۳ ردیف درآمدی گمرک، تا ۲۴ بهمن ماه، از ۱۰۰ 
هزار میلیارد تومان عبور کردیم. در زمینه مالیات بر ارزش افزوده هم از ۹۰ هزار میلیارد 
تومان وصول  کردیــم؛ یعنی تا اینجا گمرک ۱۹۰ هزار میلیارد تومان مجموعه وصولی 
ما به خزانه بوده اســت که در زمینه حقوق و ورودی رشــد ۷۸ درصدی نسبت به سال 
گذشته دارد و مجموعا ۴۶ درصد نسبت به سال گذشته رشد درآمدی داشتیم.وی ادامه 
داد: همچنین در حوزه تجارت خارجی، ۱۴.۲ میلیون تن ترانزیت در مدت ۱۰ ماه محقق 
شــده است. اگر درآمد هر تن  ترانزیت را بین ۷۰ تا ۱۰۰ دلار برای کشور بدانیم، یعنی 
گمرک بیش از یک میلیارد دلار با همکاری راهداری و دیگر دســتگاه ها، ایجاد درآمد 
برای کشــور کرده است.رئیس کل  گمرک جمهوری اسامی ایران اظهار کرد: در حوزه 
تجارت خارجی دو اتفاق خوب افتاده است. ما برای اولین بار آمار مربوط به صادرات نفت، 
صادرات خدمات فنی مهندسی و صادرات برق را به گزارش تراز بازرگانی اضافه کردیم. 
این موضوع شفافیت و ابعاد دقیق تری از اقتصاد ما روشن می کند. اگرچه ما ۴۰.۵ میلیاد 
دلار صادرات غیرنفتی و ۵۴ میلیارد دلار واردات بدون محاسبه صادرات چمدانی و نفت 
و خدمات فندق مهندسی، تراز منفی ۱۴ داریم، اما با محاسبه نفت تراز تجاری ما مثبت 
۱۷ می شــود.رضوانی فر ادامه داد: ما ۴۲ میلیون تن صادرات پتروشیمی داشتیم که به 
دلیل کاهش قیمت های جهانی حدود ۳۳ درصد از نظر ارزش، صادرات پتروشــیمی ما 
کاهش پیدا کرد که عمده این موضوع به کاهش قیمت های جهانی برمی گردد. در فقره 
تجارت با ۱۵ کشور همسایه در ۹ ماه گذشته حدود ۷۲ میلیون تن کالا صادر شده به 
استرداد ۴۴.۳  میلیارد ریال که از نظر وزن ۱۷ درصد  و از نظر ارزشی ۱۲ درصد نسبت 

به سال گذشته رشد داشته است.

رئیس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز:

مشکلات را سامانه محور مدیریت 
می کنیم

مجید رضوی با اشــاره به ایجاد پنجره واحد تجارت فرامرزی، گفت: همه دســتگاه ها 
منتظر این اتفاق خوب بودند تا مسائل و مشکاتی که تجارت کشور گریبانگیر آن است 
را بتوانیم ســامانه محور مدیریت کنیم.به گزارش ایسنا، مجید رضوی در آیین اختتامیه 
مدیران ستادی و اجرایی گمرکات کشور با تاکید بر ایجاد پنجره واحد تجارت فرامرزی، 
بیان کرد: همه دستگاه ها منتظر این اتفاق خوب بودند تا مسائل و مشکاتی که تجارت 
کشور گریبانگیر آن است را بتوانیم سامانه محور مدیریت کنیم.وی با بیان اینکه گمرک 
مرزبان اقتصادی کشــور اســت و تکالیف زیادی دارد، گفت: برآورد ما این بود که باید 
تحول اساسی در گمرک ایجاد شود. اقتصاد کشور ما به جهت نگاهی که جریان سلطه 
بر زوایای مختلف کشــور ما دارد و تحریم های فلج کننده کار ما را در ساماندهی امور 
تجارت پیچیده کرده است.وی  با تاکید بر مقابله با قاچاق به صورت سامانه محور گفت: 
ما در جلسات متعدد به بخشنامه ها و قوانین متعدد برخوردیم که مراجعات یا کارکنان را 
تحت فشار قرار داده است. بحث قاچاق در سطح کشور نشان می دهد که کالای قاچاق 
به وفور دیده می شود. توقع ما این است که با توجه به اصاح قوانین و اینکه چهار موضوع 
در دستور کار گمرک قرار گرفته، چهار موضوع دیگر از جمله اعام جرم کردن گمرک، 
پیگیری برائت، بررسی اسناد استعام شده توســط دستگاه های قضایی و ارزش گذاری 
کالاهای قاچاق مورد پیگیری قرار گیرد.رئیس ســتاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز با بیان 
اینکه وظیفه نگهداری کالاهایی که ظن قاچاق به آنها می رفت از دوش گمرک برداشته 
شده است، گفت: تمام تاش ما باید این باشد که در چهارچوب قانون عمل کنیم و در 
غیراین صورت جلوی تصمیمات غیرقانونی که تخلف عنوان شده، بایستیم.رضوی با بیان 
اینکه آمار فعلی قاچاق زیبنده جمهوری اسامی ایرانی نیست، گفت: یک سوم گردش 
مالی تجاری ما قاچاق است، یعنی حدود ۲۰ میلیارد دلار قاچاق از همین مرزها صورت 
می گیرد که به دلیل رعایت نکردن قوانین یا مشکاتی که مسئولان گمرکی در نواحی 

مرزی دارند اتفاق می افتد. 

رئیس اتاق اصناف تهران عنوان کرد

هر هفته ۵ اتحادیه شناسه یکتا 
دریافت می کنند

رئیس اتاق اصناف تهران با اشــاره به قانون اخذ مجوزهای الکترونیکی کسب 
و کار گفــت: اتاق اصناف تهران اتحادیه های خــود را از این قانون مطلع کرده 
و هــر هفته به صــورت میانگین ۴ تا ۵ اتحادیه مجوزهای کســب و کار خود 
را به الکترونیکی تبدیل و شناســه یکتای خود را دریافت می کنند.حمیدرضا 
رســتگار - رئیس اتاق اصناف تهران - در گفت وگو با ایسنا، در رابطه با قانون 
تغییر مجوزهای کســب و کار از فیزیکی به الکترونیکی گفت: مسئله دریافت 
شناسه یکتا توسط مشــاغل و اصناف و الکترونیکی شدن مجوزهای کسب و 
کار به معنای اســتفاده از ظرفیت های روز دنیا است و اصناف و جامعه صنفی 
کشــور از این حرکت استقبال می کنند؛ چراکه این سیاست، تغییر در روش و 
اســتفاده از امکانات نوین است و می تواند اثرات مفیدی در روند کاری اصناف 
در آینده داشته باشد.رســتگار با اشاره به حجم بالای مجوزهای صادرشده در 
طول زمان گفت: مســئله بسیار مهم دیگر، تعدد مجوزهای کسب و کار است 
و با توجه به اینکه تعداد مجوزهایی که از گذشــته تا امروز صادر شــده بسیار 
بالا اســت و حتی برخی از آن ها از مدت اعتبار زمانی طولانی مدت برخوردار 
هســتند، طی شدن روند الکترونیکی شدن مجوزها، مستلزم زمان است و باید 
زمان کافی برای تغییر مجوزها و تبدیل آن ها به مجوز الکترونیکی، فراهم شود.

وی افزود: در جلسه  مشترکی که اخیرا با رئیس درگاه ملی مجوزها برگزار شد، 
تصریح شد که اتحادیه ها و اعضای صنفی، همگی موافق و مدافع طرح شناسه 
یکتا و الکترونیکی شدن مجوزهای کسب و کار هستند؛ اما مسئله ای که وجود 
دارد این اســت که مجوز کســب و کار باید در معرض دید مراجعه کنندگان 
و مشــتری ها قرار داشته باشــد چرا که باید مراجعه کننده مطلع باشد که آن 
مکان یا شخصی که از آن خرید می کند، دارای جواز کسب و کار است و نباید 
مجوزها از دید مردم محو شوند.رئیس اتاق اصناف تهران ادامه داد: همه مردم 
از امکانات موبایل های هوشــمند که دارای بارکدخوان باشد، برخوردار نیستند 
و در حال حاضر با توجه به وجود اقشــار مختلف جامعه برخی تصور می کنند 
که مجوزهای فیزیکی قرار اســت به طور کامل محو و حذف شوند.رستگار، با 
اشــاره به مزیت برخورداری از شناســه یکتا برای اصناف و مشاغل گفت: یک 
مزیت داشــتن شناسه یکتا این است که برای اخذ تسهیات بانکی و اقتصادی 
دیگر لازم نیســت از جواز فیزیکی استفاده کرد و صاحبان مشاغل بدون حمل 
و جابه جایی آن می توانند از آن برخوردار باشــند.وی در ادامه به اقدامات اتاق 
اصناف تهران در جهت محقق ساختن قانون مجوزهای الکترونیکی اشاره کرد 
و  گفــت: اتاق اصناف تهران تقریبا تمام اتحادیه های تابعه خود را از این قانون 
مطلع کرده و به صورت میانگین هر هفته نزدیک به ۴ الی ۵ اتحادیه در حال 
تبدیل مجوزهای کســب و کار خود به الکترونیکی و اخذ شناسه یکتا هستند.

رئیس اتاق اصناف تهران در پایان تصریح کرد: برای تحقق این قانون باید ابتدا 
آن را فرهنگ ســازی کرد و سپس با آموزش اصناف شرایط تبدیل مجوزهای 
الکترونیکی و دریافت شناسه یکتا فراهم شود. عاوه بر این باید فرصت و زمان 
لازم برای ورود همه اصناف و مشاغل به این قانون و دریافت شناسه یکتا، وجود 
داشته باشد و نباید اصناف و مشاغلی که در این فرایند دیرتر مجوزهای خود را 

به الکترونیکی تبدیل می کنند، با محدودیت روبرو شوند.

رونمایی از ۸ محصول دانش بنیان زیست بوم فناوری نوآوری زنجان

طلای جهانی همچنان سربه زیر 
می رود!

رئیس سازمان مالیاتی:

با مالیات جلوی فعالیت های سفته بازی 
را می گیریم

با حضور معــاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهور از 
هشت محصول پیشرفته تولید شــده توسط متخصصان شرکت های 
دانش بنیان استان زنجان رونمایی شد.به گزارش ایسنا، با حضور دکتر 
روح الله دهقانی فیروز آبادی از دســتاوردهای دانش بنیان زیســت بوم 
فناوری و نوآوری اســتان زنجان رونمایی  شد.این محصولات به این 
شرح است توسعه نسخه بومی سامانه اســکادا نرم افزار اسکادا که در 
حوزه جمع آوری داده های صنعتی، ثبت، کنترل، پردازش و داده کاوی 
مورد اســتفاده قرار می گیرد، یکی از محصــولات راهبردی در حوزه 
کنترل و هوشمندسازی زیرساخت های انرژی به شمار می رود. هدف 
توسعه دهنده سامانه بومی اســکادا، پیاده سازی نسخه بومی این نرم 
افزار با قابلیت های متنوع در زمینه اتوماسیون صنعتی بوده است. این 
سامانه با استفاده از پروتکل های صنعتی استاندارد و ایمن با تجهیزات 
و سخت افزارها از طریق بســتر ارتباطی شبکه ارتباط برقرار می کند، 
داده را از آنها می گیرد و اطاعات لازم را به آنها می دهد. چشم بینا در 
فرآیند حفاری تونل ها هدایتگر لیزری ماشین حفاری تونل یکی دیگر 
از محصولاتی اســت که از سوی یکی از شرکت های دانش بنیان تولید 
شــده و در این مراسم رونمایی شــد. در فرایند حفاری تونل داشتن 
اطاعات درک و لحظه ای از جهت و موقعیت حفاری بسیار مهم است؛ 
از این رو داشــتن یک سیستم که بازخوردی مداوم، سریع و دقیق از 
موقعیت و جهت تونل زنی داشــته باشــد، بسیار مهم است. سیستم 
ناوبری لیزری ساخته شده توسط این شرکت دانش بنیان این قابلیت 
را دارد کــه در طــول انجام حفاری با عملکرد ســریع و دقیق به کار 
حفاری ســرعت و دقت ببخشد. دستگاه یاد شــده دارای دو قسمت 
فرســتنده و گیرنده لیزری است.قســمت نوردهی دستگاه از قابلیت 
تنظیم موتوری در دو جهت برخوردار اســت. گیرنده که بخش اصلی 
این دستگاه به شمار می رود، به گونه ای طراحی و ساخته می شود که 
بتواند ســه درجه آزادی طولی و عرضی را اندازه گیری کند. در داخل 
کشور مشابه دیگری وجود ندارد و با توجه به سطح بالای فناوری مورد 
اســتفاده در این دستگاه، کشورهای معدودی می توانند از این سامانه 
پیشرفته بهره ببرند که ایران نیز در جمع آنها قرار دارد. توسعه فناوری 
اپتیک و تولید انواع چشــم الکترونیکی چشم الکترونیکی دستگاهی 
اســت دقیق و حساس که برای تشخیص حرکت انسان به کار می رود 

و در صنایع مختلف از جمله ســامانه های ایمنی حفاظتی و همچنین 
کنترل مصرف توان کاربرد دارد. در حالی که ســایر شــرکت ها، تنها 
چشــم الکترونیکی مادون قرمز را تولید می کنند، این شرکت موفق 
شده است چشــم الکترونیکی با قابلیت تشــخیص حیوانات، چشم 
الکترونیکی مبتنی بر امواج مایکروویو با قابلیت تشــخیص از پشــت 
موانع و چشم الکترونیک بیسیم با عملکرد بسیار دقیق و توان مصرفی 
پایین را تجاری ســازی کند. کنترل موتورهای صنعتی با برد مرکزی 
کنترل ســاخت داخل برد مرکزی کنترل سیســتم های هوافشرده از 
دو قســمت برد اصلی و برد مانیتورینگ تشکیل شده و برای کنترل 
تمامی پارامترهای کمپرسورهای فشــار قوی طراحی و ساخته شده 
اســت. این کنترل کننده از تمامی حسگرهای مرتبط مانند دما فشار 
دور موتور، سیگنال های ورودی را دریافت و متناسب با تنظیمات انجام 
شده، فرامین کنترلی لازم را از طریق مبدل های مربوطه به موتورهای 
الکتریکــی اعمال می کنند. این محصول دانش بنیان در صنایع نفت و 
گاز و همچنین در پمپ های بنزین سایر صنایع کاربردهای گسترده ای 
دارد. همچنین قیمتی یک پنجم نمونه مشــابه خارجی دارد، در عین 
حال که از کیفیتی هم تراز نمونه های خارجی برخوردار است. رفع نیاز 

آزمایشگاه ها با سانتریفیوژ بومی سانتریفیوژ رومیزی تولید شده توسط 
یکی از شرکت های دانش بنیان با استفاده از قانون گریز از مرکز طراحی 
شــده و این دســتگاه نمونه های بیولوژیک مانند خون را حول محور 
خود در سرعت های مختلف می چرخاند و باعث جداسازی و ته نشین 
شدن مواد مختلف یک مخلوط یا محلول می شود. دستگاه سانتریفیوژ 
تولیدی این شــرکت دانش بنیان با عملکرد منحصر به فرد و بر اساس 
اســتانداردهای بین المللی با قابلیت چرخش تا سرعت ۵۰۰۰ دور در 
دقیقه به الکتروموتور براشــلس و فناوری های نوین موفق شده است 
تا ایمنی و کارایی را ارائه بدهد و نیاز صنعت آزمایشــگاهی کشــور را 
برطرف کند. ویژگی و مزیت این محصول در طراحی مکانیزم حرکتی 
آن بوده و تمامی قطعات در داخل شــرکت طراحی و ســاخته شده 
است؛ بنابراین خدمات پس از فروش آن در کوتاه ترین زمان و با قیمت 
مناسب انجام می شــود. قیمت محصول نیز در مقایسه با محصولات 
مشــابه داخلی پایین تر بوده و ۳۰ درصد ارزان تر اســت. ضمن این که 
در مقایســه با محصولات وارداتی ۷۰ درصد ارزان تر عرضه می شــود. 
قیمت تمام شــده این محصول ۳۵۰ میلیــون ریال بوده، در حالی که 
محصــول وارداتی دو میلیــارد ریال فروخته می شــود. اختاف ۷۰ 

درصدی بین این محصول و نمونــه خارجی، صرفه جویی ارزی را به 
دنبال داشته اســت. بی نیازی کشور از واردات لوله خون گیری تحت 
خلأ لوله های آزمایشگاهی یکی از پرکاربردترین تجهیزات مورد استفاده 
در آزمایشگاه ها به شمار می روند که در اندازه های مختلفی متناسب با 
کاربردشان ساخته می شوند. این لوله ها کاربردهای گسترده تحقیقاتی، 
آزمایشگاهی و پزشکی دارند. در تولید این محصول، ضمن بهره گیری 
از جدیدترین فناوری های روز و پیشــرفته ترین قالب ها استفاده شده 
است. تولید پدهای نفوذناپذیر یکی از گروه های صنعتی موفق به تولید 
و تجاری سازی پد ضد بالستیک شد و توانسته است گام مهمی در رفع 
نیاز صنایع کشــور به انواع پنل های محافظتی بردارد. پنل های سخت 
نفوذناپذیر در برابر اجسام پرتاب شونده نوک تیز نظیر گلوله یا ترکش 
با ســختی های متفاوت به کار می روند. این پنل ها از آسیب های ناشی 
از اصابت جلوگیری می کنند و با اســتفاده از کامپوزیت های پلیمری 
انواع سرامیک ها و به کارگیری فناوری نانو سرامیک در ابعاد و وزن های 
مختلف برای مقابله با پرتابه های پیش بینی شــده به کار می روند. این 
محصولات در خودروهای زرهی، خودروهای تشــریفاتی و حفاظت از 
اشخاص مورد استفاده قرار می گیرند. رفع یک نیاز تحریمی با ساخت 
ملخ پرنده های سبک با توجه به استفاده روزافزون از پرنده ها و وسایط 
نقلیه هوایی سبک و فوق سبک در صنعت هوانوردی، نیاز به تعمیر و 
بازســازی در کوتاه مدت از یک سو و حساسیت و چالش های مختلف 
و فرسایش زیاد روبه رو هستند و به تعویض بسیاری از قطعات به ویژه 
ملخ یا پیش رانه پرنده نیاز دارند. با توجه به تحریم ها و عدم دسترسی 
راحــت به این قطعات مصرفی مورد متخصصان یکی از شــرکت های 
دانش بنیان در جهت تولید دو مدل از پرمصرف ترین انواع پلید به روش 
کامپوزیتی قدم برداشتند. به نقل از معاونت علمی ریاست جمهوری، دو 
مدل پرمصرف این قطعه روی انواع کایت های موتوردار، جایروکوپترها 
و هواپیماهای فوق ســبک ملخی از کشور فرانسه به روش مهندسی 
معکوس تولید شــده اند. محصول تولیدی از لحاظ قیمت و کیفیت و 
کارکرد با نمونه هــای وارداتی قابل رقابت بوده و حتی امکان صادرات 
آن نیز وجود دارد. همچنین با توجه به روش تولید و نوع قطعه قابلیت 
استفاده در توربین های بادی جهت تولید برق بادی هم از کاربردهای 

دیگر این محصول خواهد بود.

قیمــت طا برای دومین افت هفتگــی متوالی خود در روز جمعــه )۱۶ فوریه( پس از اینکه 
قیمت های مصرف کننده در ایالات متحده به طرز شــگفت انگیزی افزایش یافت، تعیین شد و 
معامله گران را به ارزیابی مجدد امید خود برای کاهش نرخ ســوق داد، اگر چه طا بخشــی از 
زیان های پس از افت هزینه های مصرف کننده را جبران کرد.به گزارش ایســنا، بهای هر اونس 
طا در ۲۰۰۳ دلار و ۹۵ ســنت ثابت بود، اما تاکنون نزدیک به یک درصد در هفته از دســت 
داده است. قیمت طای آمریکا با ۰.۱ درصد افزایش به ۲۰۱۶ دلار در هر اونس رسید.پس از 
اینکه داده های وزارت بازرگانی ایالات متحده نشــان داد که خرده فروشی ها در ماه گذشته ۰.۸ 
درصد کاهش یافته است که بزرگترین کاهش از فوریه ۲۰۲۳ بوده است، طا در روز پنجشنبه 
حدود ۰.۶ درصد افزایش یافت. اقتصاددانان شــرکت کننده در نظرســنجی رویترز پیش بینی 
کرده بودند که خرده فروشی ۰.۱ درصد کاهش یابد.داده ها نشان می دهد که مطالبات بیکاری 
بــا ۸۰۰۰ کاهش به ۲۱۲ هزار مورد تعدیل فصلی برای هفتــه منتهی به ۱۰ فوریه و اندکی 
کمتر از برآورد ۲۲۰ هزار نفر است. قیمت های وارداتی ایالات متحده در ماه ژانویه در بحبوحه 
افزایش هزینه های نفت و ســایر کالاها بیشترین افزایش را در نزدیک به دو سال اخیر داشته 
است.رافائل بوستیک، رئیس فدرال رزرو آتانتا گفت در حالی که بانک مرکزی ایالات متحده در 
کاهش فشارهای تورمی پیشرفت زیادی داشته است، ریسک های فعلی به این معنی است که 
هنوز برای کاهش نرخ بهره آماده نیست. آستن گولسبی، رئیس فدرال رزرو شیکاگو نسبت به 
تاخیر در کاهش نرخ بهره برای مدت طولانی هشدار داد، حتی پس از آن که داده ها نشان داد 
قیمت های مصرف کننده بیش از حد انتظار در ژانویه افزایش یافته است. اکنون تمرکز بر روی 
اعداد شاخص قیمت تولیدکننده ایالات متحده است.در بازار فلزات ارزشمند، بهای پاتین ۰.۵ 
درصد کاهش یافت و به ۸۹۳.۵۱ دلار آمریکا در هر اونس رسید، پالادیوم ثابت در ۹۵۳.۶۸ دلار 

آمریکا بود، در حالی که نقره با ۰.۲ درصد افزایش به ۲۲.۹۴ دلار آمریکا رسید.

رئیس کل ســازمان امور مالیاتی کشور گفت: باید به ســمت کاهش مالیات بر تولید برویم و 
در مقابــل باید جلوی فعالیت های غیر مولد و دارای جنبه ســفته بازی را بگیریم. لذا مالیات 
صرفا ابزار درآمدزایی نیست؛ بلکه ابزار مهم سیاستگذاری اقتصادی هم هست.به گزارش ایسنا، 
سید هادی سبحانبان با بیان اینکه نباید هزینه های پایدار برای دولت ایجاد کنیم و آن را به 
درآمدهــای ناپایدار نفت متصل کنیم، گفت: به دلیــل تحریم های بین المللی و چالش های 
فروش نفت، با جریان درآمدی ناپایدار مواجه هستیم. از منظر مبانی نظری نباید منابع بودجه 
دولت را به یک جریان درآمدی ناپایدار مثل نفت گره بزنیم.رئیس کل ســازمان امور مالیاتی 
کشور تصریح کرد: نفت دارایی و سرمایه این کشور است. صرفا برای ما نیست، سهم نسل های 
آینده هم هست و نباید صرف امور جاری شود بلکه باید صرف سرمایه گذاری و جریان درآمدی 
کشــور شــود.معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی اظهار کرد: همکاران سازمان امور مالیاتی در 
سنگر اول تامین منابع مالی دولت و کشور قرار دارند.وی با بیان اینکه مردم  هم امروز بیش از 
آنکه از پرداخت مالیات گله داشــته باشند، از بی عدالتی در پرداخت مالیات گایه دارند، بیان 
داشت: رفع معضل بی عدالتی، سیستمی کردن و هوشمندسازی نظام مالیاتی است.سبحانیان 
گفت: اینکه آیا امروز سازوکار مالیات ســتانی درست است؟عادلانه است؟ متاسفانه پاسخش 
خیلی مثبت نیســت. چون برخی از عوامل منجر به بی عدالتی می شــوند.یکی از مظاهر بی 
عدالتی این است که برخورد یکسان با مودیان و فعالان اقتصادی صورت نمی گیرد، مردم در 
پاسخ به یک مساله مالیاتی با جواب های متفاوت روبرو می شوند. که با هوشمند شدن نظام 
مالیاتی از برخوردهای سلیقه ای دور خواهیم شد.معاون وزیر اقتصاد افزود: نظام مالیاتی کشور 
از دهه های گذشــته سنتی بوده و مشکات زیادی داشــته است. باید به سمت نظام مالیات 
ســتانی مبتنی بر داده حرکت کنیم. وقتی همه چیز در فرایند سیستمی قرار گرفت آن وقت 
از نظام سنتی فاصله خواهیم گرفت و در یک نظام هوشمند و مدرن، مالیات عادلانه رسیدگی 

و اخذ خواهد شد.

ریزش ۱۸ هزار واحدی بورس
بازار سرمایه در اولین روز هفته بیش از ۱۸ هزار واحد افت کرد و شاخص کل به رقم دو میلیون 
و ۶۰ هزار واحد رسید. ظاهرا هنوز سایه ریسک های غیراقتصادی بر بازار بورس سنگینی می کند 
اما برخی تحلیل گران معتقدند وضعیت تالار شیشــه ای در اســفند بهتر از بهمن خواهد بود.به 
گزارش ایســنا، بورس اوراق بهادار تهران، شنبه را با کاهش آغاز کرد؛ به طوری که شاخص کل 
با افت ۱۸ هزار و ۵۱۷ واحد در عدد دو میلیون و ۶۰ هزار و ۲۲ واحد ایستاد.شــاخص هم وزن 
نیز ۶۲۲۷ واحد کاهش پیدا کرد و به رقم ۷۲۱ هزار و ۴۰۱ واحد رســید.تعداد معامات امروز 
بورس بیش از ۳۳۸ هزار فقره به ارزش ۵۷۳۵ میلیارد تومان بود.ریزش ۱۸ هزار واحدی بورس/ 
سایه عوامل غیراقتصادی نقشه بازار بورس ـ شنبه ۲۸ بهمن ۱۴۰۲فولاد، شپنا، شتران و وبملت 
بیشترین تاثیر منفی را بر شاخص کل داشتند. هم چنین وبملت، داتام، فولاد و شستا از نمادهای 
پرتراکنش بودند که همگی منفی شدند.روز شنبه فرابورس ایران نیز ۲۵۱ واحد پایین آمد و به 

رقم ۲۴ هزار و ۶۱۷ واحد رسید.در فرابورس ۲۸۷ هزار فقره معامله انجام شد که ارزش آن بیش 
از ۳۸ هزار میلیارد تومان بود.بپاس، آریا، هرمز و خاور به ترتیب بیشــترین تاثیر را بر فرابورس 
ایران داشتند که همگی قرمز شدند. از نمادهای پرتراکنش نیز فنر، بیوتیک، فصبا و تلیسه بودند 
که بجز فصبا سایر نمادها سبز به کار خود پایان دادند.بازار سرمایه از اواخر دی ماه روند نزولی به 

خود گرفته است. از ۹ بهمن نیز تا کنون تنها 
سه روز کاری مثبت شد.به نظر می رسد این 
بازار هنوز با ریســک های غیراقتصادی دست 
و پنجه نرم می کند. بازگشــت قیمت دلار از 
محدوده ۶۰ به ۵۵ هــزار تومان نیز در افت 
بازار بورس تاثیرگذار بوده اســت.با این حال، 
برخی تحلیل گران معتقدند تالار شیشــه ای 
اسفندماه بهتری در مقایسه با بهمن پیش رو 

خواهد داشت.

رئیس ســازمان برنامه و بودجه گفت: امروز ســندی در ۲۱ را بند بین ایران و ارمنستان امضا می کنیم که شامل ۱۹ زمینه مختلف برای 
همکاری های سال آینده دو کشور است.به گزارش ایسنا، داوود منظور در هجدهمین اجاس کمیسیون مشترک اقتصادی ایران و ارمنستان 
اظهار کرد: در مذاکرات گذشته زمینه همکاری ها بین دو کشور ایران و ارمنستان مورد بررسی قرار گرفته بود که در سندهای این دوره از 
اجاس مورد بررسی مجدد قرار گرفت.وی افزود: امروز سندی را در ۲۱ بند امضا می کنیم که شامل ۱۹ زمینه مختلف برای همکاری های 
سال آینده دو کشور ایران و ارمنستان است.به گفته منظور، ۲۱ دستگاه دولتی در دو روز گذشته رایزنی هایی با طرف ارمنستانی داشتند.

رئیس سازمان  برنامه و بودجه با اشاره به ایجاد یک کمیته پیگیری ویژه بین ایران و ارمنستان گفت: جلسه این کمیته شش ماه دیگر در ارمنستان برگزار می شود.

عضو اتاق بازرگانی ایران در گفت وگو ایسنا:

ثبات بازار ارز تا اوایل سال آینده هم ادامه دارد
منظور اعام کرد

سند همکاری ۲۱ بندی بین ایران و ارمنستان امضا شد
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ابداع یک روش درمان ژنتیکی 
خاص با کمک نانوذرات

در اتحادیه اروپا؛

اپل وب اپلیکیشن ها را مسدود کرد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

تهران!!

ازهر دری خبری !!

تولید اولین فورد موستانگ GT S550 چهار چرخ محرک در آمریکا

تیم رومن چند سال قبل خودروی مرکور Xr4Ti را با سیستم چهار چرخ محرک تولید کرد و بعدها نیز پیشرانه ۸ سیلندر توربو را روی یکی 
از محصولات فورد قرار داد. او هم اکنون پروژه ای جاه طلبانه تر را به پایان رســانده و آن هم تولید فورد موســتانگ چهار چرخ محرک ۲۰۱۷ 
اســت. طبیعتاً او برای این کار مدل ۸ ســیلندر GT را انتخاب کرده اســت. البته تبدیل موستانگ GT به خودرویی چهار چرخ محرک کار 
راحتی نبوده و رومن زمان زیادی را برای آن صرف کرده است. او کل فرایند رخ داده را تصویربرداری کرده و ویدئوی های آن را در یوتیوب 
منتشر می کند. نکته مهم اینکه تغییرات رخ داده روی موستانگ تأثیری روی قابلیت راندن خودرو و ظاهر آن نداشته اند و رومن می گوید 
هدف پروژه تولید خودرویی اســت که همانند محصولات فابریک عمل کند. در واقع این موستانگ توانایی تردد روزمره را دارد و به راحتی 

می توان از آن استفاده کرد.

افشاگری یک فرانسوی درباره راز اصلی قهرمانی قطر در آسیا

پیشنهاد

چهره روز

کتاب بار دیگر شهری که دوست می داشتم

کلارک گیبل
کلارک گیبل در فهرست بهترین بازیگران مرد 
هالیوود یکی از محبوب ترین بازیگران سینمای 
کلاسیک به شــمار می رود. او یکی از بازیگرانی 
به شــمار می رود کــه خیلی زود جانــش را از 
دست داد و در ســال ۱۹۶۰ به دلیل حمله های 
قبلی متعدد نتوانســت جان خود را حفظ کند. 
کلارک گیبل در ســال ۱۹۰۱ در آمریکا متولد 
شــد و به دلیل نقش آفرینی هــای به یادماندنی 
توانست لقب »سلطان هالیوود« را درمیان اهالی 
ســینما به خودش اختصاص دهــد. به احتمال 
زیاد بســیاری از ما گیبل را به خاطر ایفای نقش 
استادانه او در فیلم برباد رفته به خاطر می آوریم، 
فیلمی که به عقیده بســیاری می تواند بهترین 
فیلم او هم شــناخته شــود. کلارک گیبل که یکی از پول ســازترین بازیگران هالیوود تلقی می شد، 
توانست یک بار برنده جایزه اسکار شود. او همچنین به دلیل حضور در نیروی هوایی آمریکا و شرکت 
در جنگ جهانی دوم از احترام بســیار زیادی درمیان مردم آمریکا برخوردار اســت. کلارک گیبل در 
 William Henry :روز ۱ فوریه ۱۹۰۱ در کادیز، اوهایو زاده شد. پدر او »ویلیام هنری گیبل« انگلیسی
Will" Gable" )۱۹4۸–۱۸۷۰( یــک کارگر حفار چاه نفت و مادرش »آدلین هرشــلمن« انگلیســی: 
née Hershelman( Adeline )۱۸۶۹–۱۹۰۱(، یــک مهاجر آلمانی بود. مادر »کلارک« هنگامی که او 

۶ ماهه بود، وی را در کلیسای کاتولیک رم غسل تعمید داد و هنگامی که کلارک تنها ۱۰ ماه سن 
داشــت، در پی رشد شــدید تومور مغزی از دنیا رفت. پس از مرگ مادر بر سر نحوه تربیت کلارک 
خردسال بین خانواده های والدینش، اختلاف نظر شدیدی به وجود آمد.هنگامی که کلارک پا به دوره 
نوجوانی گذاشت، زندگی خانوادگی اش در پی ورشکستگی پدر دچار تلاطم و سختی های بسیار شد. 
در پی آن وی ترک تحصیل کرد و در کارخانه لاستیک سازی شهر محل سکونتش، آکرن، مشغول کار 
شد. در این سال ها بود که کلارک نوجوان پس از دیدن نمایش "مرغ بهشت"، به بازیگری علاقه مند 
شــد. در ســن ۲۱ سالگی کلارک مادرخوانده مهربان خود را نیز از دست داد و پس از پرسه زدن در 
شهرهای مختلف و کار کردن در کارخانه ها و نیز میدان های نفتی، سرانجام به سوی گروه های تئاتری 
کشیده شد. ازدواج با لورا هوپ کروس هم بازی، مربی و مدیر پرنفوذ کلارک پای او را به هالیوود در 

حال شکوفایی دهه ۱۹۲۰ کشاند. 

فرهنگ

یکــی از شــرکت های دانش بنیان، نانو ســیلیکا را 
بــه عنوان جایگزیــن دوده در تایرها معرفی کرد و 
به گفته فناوران این شــرکت، این ماده از آلودگی 
زیست محیطی تایرها جلوگیری می کند.به گزارش 
خبرگــزاری مهــر به نقل از ســتاد نانــو، حمیده 
کلاهدوزان با بیان اینکه این شــرکت نانوســیلیکا 
را در چهــار گرید مختلف تولید و بــه بازار عرضه 
می کند، گفت: یکی از این گریدها مربوط به صنعت 
تولید لاســتیک خودرو است که در حال حاضر در 
تایر دو شرکت تولیدکننده تایر از نانو سیلیکای ما 
اســتفاده می کنند.وی افزود: به صورت سنتی دوده 
در تولید لاســتیک به کار می رود، امــا در هنگام 
بازیافــت لاســتیک های مســتعمل، دوده موجب 
آلودگی های زیســت محیطی می شــود؛ از این رو 
نانوسیلیکا جایگزین دوده شده است که علاوه بر مزیت های زیست محیطی به چسبندگی بهتر 
اجزا لاستیک و همچنین برهمکنش بهتر لاستیک با جاده کمک می کند.کلاهدوزان، مساحت 
سطحی بالا در حد ۲۰۰ متر مربع در هر گرم را از دیگر مزیت های این ساختار دانست و یادآور 
شــد: در مجموع صد تن نانوسیلیکا به صنعت لاستیک سازی عرضه کرده ایم.این دانش آموخته 
رشته مهندسی شیمی دانشگاه صنعتی اصفهان، درباره کاربرد این نانوسیلیکا در صنعت رنگ، 
گفت: رنگ نیازمند غلظت دهنده اســت، در صورت وجود غلظت دهنده، کیفیت رنگ افزایش 
یافته و به ســادگی قابل استفاده می شود. نانوســیلیکا نقش مهمی به عنوان غلظت دهنده در 
رنگ دارد. شرکت های متعددی در کشور از نانوسیلیکای تولیدشده در شرکت ما بهره می برند.

کلاهدوزان با اشــاره به کاربرد نانوسیلیکا در کشــاورزی، توضیح داد: در کشاورزی برای تولید 
کودهای شــیمیایی و سموم از نانوسیلیکا استفاده می شود. معمولاً سموم به صورت مایع بوده 
که از نانوســیلیکا به عنوان حامل این سموم استفاه می شود. با نانوسیلیکا می توان سموم را با 

اثربخشی بالاتر به بازار عرضه کرد.

دستاورد دانش بنیان ها؛

»نانو سیلیکا« جایگزین دوده در تایرها شد
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ر  دیگر شهری که دوست می داشتم اثر ماندگار دیگری از نادر با
ابراهیمی است که در سال ۱۳۱۵ در تهران متولد شد و در 
۷۲ ســالگی بر اثر بیماری درگذشت. از این داستان نویس 
معاصر ایرانی بیش از نود کتاب به یادگار مانده اســت که از 
معروف ترین آنها می توان به یک عاشقانهٔ آرام، خانه ای برای 
شب، چهل نامهٔ کوتاه به همسرم اشاره کرد. هلیا دخترِ خان 
است و راوی داستان پسر کشاورزی  که از کودکی هم بازی 
بوده اند. عاشق می شــوند و تصمیم به ازدواج می گیرند اما 
خانواده هایشــان مخالفت می کنند و در نهایت به چمخاله 
می گریزنــد و آنجا زندگی را از ســر می گیرند. هلیا دربرابر 
مشــکلات دوام نمی آورد و درنهایت در جدال میان عقل و 
احساساتش، برخلاف راوی داستان، عقل بر عواطفش چیره 
شــده و به زادگاهش باز می گردد؛ درحالی که مرد داستان 
در ابتدا حاضر نیســت تسلیم شــود ولی سرانجام پس از ۱۱ سال دوری به شهرش باز می گردد؛ به شهری که 
زمانی دوستش می داشت؛ به شهری که روزگاری از آنجا طرد شد. راوی داستان خودش را به »روان دائم یک 
دوست داشتن« تشبیه می کند و به شهرش باز می گردد، چرا که می خواهد خواب  و خیالش که گاهی با واقعیت 
درمی آمیزد، با بازگشــت به شهرش زنده شود و به دوران کودکی اش، به پاک ترین رؤیاهایش بازگردد. زنده یاد 
نادر ابراهیمی چندین بار از عنوانی که برای کتابش برگزیده در جملاتش استفاده می کند تا شاید به نوعی بار 
عاطفی داستان را کمی سبک کند: مرد عاشق باز می گردد، اما می بیند که مادرش از غم دوری او مُرده و پدر 
نیز حاضر نیست او را ببیند. بخش دوم شامل پنج نامه به هلیا است و راوی اغلب میان خاطرات گذشته و حال 
پرسه می زند. پرش های زمانی بسیار زیاد است و برای اینکه خواننده تفاوت میان دو زمان را متوجه شود، فونت 
کتاب تغییر می کند. در هر نامه، روای داستان رشتهٔ پیوند میان خود و هلیا را تنها در خواب می بیند؛ شهری 
که هلیا در آن خفته است را به شهری تشبیه می کند که به اندوه گورستان های بی درخت آراسته است. معتقد 
است که مسبب آنچه که بر سر او و هلیا آمده است، دستی است که با تمام قدرت آنها را به سوی تقدیر می راند 

و آنها فقط عروسک های کوکی یک تقدیر بوده اند.

ستاره سابق تیم ملی فوتبال فرانسه و رئال مادرید از راز اصلی قهرمانی تیم ملی فوتبال قطر در جام ملت های آسیا سخن گفت.به گزارش ایسنا، تیم ملی 
فوتبال قطر از عنوان قهرمانی اش در جام ملت های آسیا دفاع کرد. قطر در دیدار نهایی توانست سه بر یک اردن را شکست دهد و برای دومین دوره قهرمان 
جام ملت های آسیا شود.کلود ماکلله، ستاره سابق تیم ملی فوتبال فرانسه و رئال مادرید، در گفت وگویی که با روزنامه الوطن قطر داشت درباره راز اصلی 
قهرمانی قطری ها در جام ملت های آسیا صحبت کرد.ماکلله گفت: بسیار خوشحالم که بار دیگر در قطر حضور دارم. به نظرم آکادمی اسپایر بیشترین نقش 
را در قهرمانی در جام ملت های آسیا داشت. آکادمی اسپایر بازیکنان جوان و بااستعداد زیادی را به فوتبال قطر معرفی کرده است. پنج بازیکن از این تیم 

قطر که در جام ملت های آسیا قهرمان شدند از این آکادمی اند و همین به خوبی نشان می دهد که اسپایر چه نقشی در قهرمانی قطر داشته است.

پس از ســال ها آزمایش، دانشــمندان حوزه ژنتیک در ایالت آیووا توانستند 
ســاختاری از جنس DNA بســازند که می تواند دســتورالعمل های ژنتیکی 
خود را بیان کند.به گزارش خبرگزاری مهر، تحقیقات پیشــین روی ساختار 
DNA منجر به تولید نانوذرات دو رشته ای مارپیچ شده است. اگر به ده سال 
گذشــته اریک هندرسون نگاه کنید او و همکارانش روی ساخت نانوذرات از 
جنــس DNA کار کرده اند. این نوآوری به دانشــمندان این امکان را می دهد 
تــا مواد DNA را تغییر دهند تا دســتورالعمل های ژنتیکی خود را به داخل 
بدن منتقل کنند.هندرسون توضیح داد: یک سری واحد سازنده در یک لوله 
قرار داده شــده است. آن را گرم و ســپس خنک کنید. همه این واحدهای 
سازنده به شکل جالبی دقیقاً در آنچه می خواهیم جمع می شوند.هندرسون 
از شــرکت های زیست پزشکی می خواهد که از نتایج این تحقیقات استفاده 
کنند تا در معالجه برای افراد دارای نقص اندام اســتفاده شود.وی گفت: این 
ترکیب را به شخصی که به دلیل مشکلات ژنتیکی، نقصی در کبد خود دارد، 
تزریق کنید. این نانوذرات به سراســر بدن می روند و به کبد وصل می شوند 
و به معنای واقعی کلمه ژنوم کبد را ویرایش می کنند تا آن نقص ژنتیکی را 
برطرف کنند.تیم هندرسون نشان داده است که با بیان ژنوم خاص می توانند 
نانوذرات DNA را، که شامل همه اطلاعات ژنتیکی شخص است، تغییر دهند 
و با این کارا خطای ژنتیکی را در بدن آن فرد برطرف کنند.هندرسون گفت: 
تصور کنید کودک شما یک بیماری ژنتیکی دارد. دو گزینه دارید، می توانید 
با دارو عــوارض بیماری را کنترل کنید، می توانید آن را درمان کنید. بیایید 

آن را درمان کنیم.

اپل به تازگی »اپلیکیشــن های تحت وب پیــش رونده« )PWAs( را در 
اتحادیه اروپا غیرفعال کرده اســت.به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از 
انگجت، این اخبار در حالی منتشر شده که کاربران این منطقه متوجه شده 
اند وب اپلیکیشن ها در نسخه بتا iOS۱۷.4 در اروپا دیگر کار نمی کنند. به 
گفته این شرکت آمریکایی دلیل مسدودسازی ویژگی مذکور در منطقه 
بخشی از قانون بازارهای دیجیتال)DMA( است که به مرورگرها مرتبط 
است.وب اپلیکیشن ها شبیه اپ عمل می کنند و به باز شدن یک پنجره 
مخصوص، نمایش نوتیفیکیشن ها، ذخیره سازی محلی بلند مدت و غیره 
منجر می شوند. کاربران اروپایی که روی آیکون وب اپ کلیک می کنند 
با پیامی روبرو می شوند که از آنها می خواهد اپ را در سافاری باز یا ادامه 
عملیات را لغو کند.براساس اظهار نظرکاربران وب سایت »مک رومرز«، 
این بدان معنا است که وب اپ ها بیشتر شبیه میانبر وب عمل می کنند 
و در نتیجه داده ها از بین می روند و نوتیفیکیشــن ها مختل می شوند.به 
گفته اپل مشکل مربوط به یکی از الزامات قانونDMA اتحادیه اروپا است 
که به مرورگرها اجازه می دهد از ســاختار WebKit آن استفاده نکنند.در 
بیانیه شرکت آمده است: بررســی نگرانی های پیچیده امنیتی و حریم 
خصوصی مرتبط با وب اپ ها با استفاده از موتور جستجوهای جایگزین 
نیازمند ایجاد یک ســاختار یکپارچه ســازی کامل جدید است که هم 
اکنون در iOS وجود ندارد و با توجه به دیگر الزامات DMA و تعداد اندک 
کاربرانی که وب اپ های اســکرین هــوم را به کار می گیرند، اجرای آن 
چندان منطقی نیست.این تغییر نخست توسط تامی میسک، یک محقق 
در دومین نســخه بتا iOS۱۷.4 رصد شد اما بســیاری از کاربران تصور 

می کردند یک باگ است.
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